
 Sprawozdanie z działalności Sołtysa oraz Rady Sołeckiej Sołectwa Śmiłowice  
                     za 2022 rok 

Podczas roku sprawozdawczego zwołano pięć zebrań Rady Sołeckiej z obecnością władz miasta 
poszerzone o obecność zainteresowanych mieszkańców sprawami Sołectwa oraz Gminy.  Po 
każdym zebraniu protokoły z zebrań Rady Sołeckiej umieszczone SA na tablicach ogłoszeń, stronie 
internetowej sołectwa www.smilowice.mikolow.eu w dokumentacji Rady Miasta na stronie BIP-u 
gminy oraz są przekazywane do wiadomości panu Burmistrzowi. 
W okresie sprawozdawczym a składzie Rady Sołeckiej nie nastąpiły żadne zmiany. 
Rada Sołecka pracowała w następującym składzie: 
1.Alina Kalisz Dunia –sekretarz rady 
2.Krystyna Kołodziejczyk –przewodnicząca KGW 
3.Dorota Majowska 
4.Mieczysław Pełka 
5.Stefan Gierlotka 
6.Roman Kołodziej 
7.Miroslaw Orzechowski 
8.Bogdan Kolarczyk 
9.Mariusz Babiec 
10. Józef Świerczyna –przewodniczący Rady Sołeckiej 
Na koniec 2022 roku sołectwo Mikołów-Śmiłowice liczyło 1380 osób zameldowanych, w 
porównaniu z rokiem 2021 to o 59 osób więcej. 
W minionym trudnym finansowo 2022 roku zostały wykonane niezbędne dla poprawy 
bezpieczeństwa oraz funkcjonowania sołectwa prace inwestycyjne oraz porządkowe miedzy innymi 
takie jak dokończenie brakującego chodnika wzdłuż ciągu ulicy Jesionowej, obecnie na całej długości 
ulicy Jesionowej mamy chodnik który bezpiecznie pozwala przemieszczać się do kościoła na 
cmentarz komunalny oraz mieszkańcom zamieszkałych   na osiedlach Sielanka i Siedlisko. Na 
wszystkich placach zabaw został wykonany montaż altan ogrodowych z których to można skorzystać 
szczególnie przy przelotnych opadach deszczu bawiących się dzieci lub w celu zorganizowania 
posiłku. W dalszym ciągu realizowano plan nasadzeń drzew oraz krzewów oraz wykonywano 
bieżące prace wykaszania traw, chwastów jak również kosmetyczne przycięcia drzew i krzewów 
oraz usuwanie uschniętych drzew zagrażających bezpieczeństwu. Z dotacji Urzędu Miasta, Urzędu 
Wojewódzkiego oraz składek Członków Spółki Wodnej naszego sołectwa na wnioski mieszkańców 
wykonano prace konserwatorsko melioracyjne rowów w tym roku dwukrotnie na długości 850 mb.  
W każdy czwartek tygodnia w godz. od 17.00 do 18.00 w biurze Rady Sołeckiej pełniony jest dyżur w 
celu przyjmowania mieszkańców jednak większość spraw załatwianych jest w terenie lub 
telefonicznie. Po licznych spotkaniach dewelopera z zainteresowanymi mieszkańcami w celu 
wypracowania najkorzystniejszych warunków zagospodarowania terenów przy ul Gliwickiej oraz ul. 
Rety Śmiłowickiej  plan zagospodarowania przestrzennego fragmenty miasta Mikołowa dla obszaru 
Rety i Rety Śmiłowickiej- etap II na sesji Rady Miasta w dniu 5 stycznia 2023 roku został przyjęty 
przez radnych większością głosów. W planie zagospodarowania przestrzennego została 
wyodrębniona działka pod budowę zespołu szkolno przedszkolnego z obiektami sportowymi oraz 



miejscem na przychodnie lecznicza jak również zostanie wykonane nowe skrzyżowanie na DK 44 
które rozwiąże obecne kłopoty komunikacyjne osiedli Sielanka oraz Siedlisko. Został wstępnie 
ustalony przebieg budowy chodnika wzdłuż ulicy Elsnera z właścicielem terenów rolnych. W związku 
z planami budowy szybkiej kolei przez nasze miasto jak również sołectwo Śmiłowice utrzymujemy 
stały kontakt z panem Burmistrzem  w sprawie ustaleń co do dalszych losów przebiegu trasy. Jako 
sołectwo nadal  podtrzymujemy sprzeciw co do wszystkich planowanych tras niszczących nasze 
środowisko i dorobek życia mieszkańców. Jak co roku w celu zachęcenia mieszkańców do poprawy 
estetyki naszego sołectwa komisja przy Radzie Sołeckiej wyróżniła najładniej zadbane posesje, 
miejsca pracy, gospodarstwa rolne oraz wspólnoty mieszkaniowe. Właścicielom wyróżnionych 
posesji podczas Dożynek  Sołeckich wręczono dyplomy zasługi oraz upominki. Nagrody finansuje 
pan Burmistrz oraz nasz radny Remigiusz Kuś za co im serdecznie dziękuję. Dla wszystkich chętnych 
zostało organizowane spotkanie dzieci z okazji ich święta Dnia Dziecka, odbyły się tradycyjne 
Dożynki Sołeckie, spotkanie dzieci z św. Mikołajem w wieku od roku do lat 10. Jesienią organizujemy 
turystyczno krajoznawczy wyjazd połączony z grzybobraniem, przez cały rok odbywają się w  naszej 
Sali lub w terenie  spotkania seniorów pod hasłem Atrakcyjny Senior prowadzone przez Fundacje 
Zakątek Pokoleń przez państwo Miller. W ciągu roku naszym jubilatom wręczamy kwiaty, słodycze 
oraz składamy życzenia w imieniu mieszkańców.  Środki sołeckie przeznaczone na działalność 
statutową sołectwa zostały zrealizowane zgodnie z założeniami Rady  Sołeckiej. Dokumentacja 
realizacji finansów prowadzona jest w wydziale finansowym Urzędu Miasta.  Środki wykorzystano 
na dofinansowanie realizacji następujących zadań ujętych w planie pracy:  
1.dzien dziecka 
2.dozynki sołeckie 
3.spotkanie dzieci z okazji św. Mikołaja 
4.dofinansowanie wyjazdu krajoznawczo-turystycznego połączonego z grzybobraniem 
5.dofinansowanie działalności OSP 
6.dofinansowanie działalności KGW 
7.potrzeby bieżące sołectwa 
Na zakończenie dziękuję Burmistrzom naszego miasta , przewodniczącej R M wraz z zastępcami za 
dobrą współpracę i w miarę  możliwa realizacje składanych naszych potrzeb inwestycyjnych choć w 
ostatnim czasie bardzo skromnie. Dziękuję ks. Proboszczowi, zastępcy przewodniczącej RM 
naszemu radnemu Remigiuszowi Kuś, Radnym Rady Sołeckiej, paniom z KGW, Zarządowi oraz 
strazakom z OSP,  redaktorowi internetowej strony sołeckiej , dyrektor szkoły pani Janinie Szołtysek, 
kronikarzowi prowadzącemu kronikę sołecką za dobra i owocną współprace.  Przede wszystkim 
dziękuję naszym mieszkańcom za życzliwą współpracę, za pomoc w realizacji planu pracy, za doradę 
oraz za słowa krytyki bo przecież żaden z nas nie jest nieomylny. Liczę ze mimo trudności spięcia 
corocznych budżetów w gminie, inwestycje w naszym rozrastającym się w rekordowym tempie 
sołectwie będą realizowane w tym i następnych latach. 

  
                                      Przewodniczący Rady Sołeckiej 
                                                   Józef Świerczyna 


